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Protokół LVII/23 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 27 lutego 2023 r. 

 

Obrady odbyły się w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach.  

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:10 i trwały do godz. 15:05.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Beata Cedro-Łosak oraz 

mec. Przemysław Kaleta. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie LVII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku – Pana Andrzeja Prusia. 

2.  Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wodzisław z przeznaczeniem na wsparcie finansowe rodziny poszkodowanej w wyniku 

zdarzenia losowego tj. pożaru: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa Pani 

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla jednostek 

samorządu terytorialnego z terenu województwa świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/636/22 z dnia 

28 listopada 2022 r. w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania 
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własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze użyteczności publicznej na linii 

komunikacyjnej Kraków – Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów edycji 2022/2023: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

d) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani    

Magdaleny Zieleń, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd 

Województwa Świętokrzyskiego porozumienia w sprawie przekazania Prezydentowi 

Miasta Starachowice zadań zarządcy odcinków drogi wojewódzkiej nr 744 w zakresie 

realizacji zadania dotyczącego poprawy infrastruktury rowerowej na terenie miasta 

Starachowice: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b)  stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani                 

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

   Pani Magdaleny Zieleń, 

c)  dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii     

   Fidzińskiej - Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

   Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku R. Sz. w części 

dotyczącej właściwości Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka, 
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b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

13. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez Województwo Świętokrzyskie za 2022 rok.  

14. Interpelacje i zapytania. 

15. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między 

sesjami. 

16. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

17. Sprawy różne. 

18. Zamknięcie LVII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad będzie 

transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących w sesji 

Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 

na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Przed rozpoczęciem obrad, w rocznicę zbrojnej agresji Rosji na naszego wschodniego sąsiada 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o uczczenie minutą ciszy bohaterskich obrońców Ukrainy, 

którzy oddali życie za niepodległość swojego kraju. 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady LVII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności ( zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Andrzejem Bętkowskim Marszałkiem Województwa, Skarbnik 

Województwa, Marię Fidzińską-Dziurzyńską, Sekretarza Województwa Mariusza Bodo, 

zaproszonych gości obecnych na sali oraz wszystkich, którzy śledzili obrady poprzez stronę 

internetową Województwa (zał. nr 2 i 3).  

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych, o zalogowanie się do systemu eSesja oraz 

otwarcie zakładki z LVII sesją. 

 

 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Ad 2.  

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Poinformował również, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało w każdym punkcie 

porządku obrad. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że za pośrednictwem systemu eSesja radni otrzymali 

w statutowym terminie porządek obrad.  

 

Następnie zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad? 

 

Radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa w imieniu Zarządu zgłosił 

wnioski o rozszerzenie porządku obrad o punkty dotyczące rozpatrzenia projektów uchwał 

w sprawach: 

-  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 

2040 (zał. nr 4), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 5). 

 

Radny Artur Konarski, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w imieniu komisji zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący 

rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej apel do Komisji Europejskiej w sprawie podjęcia 

działań mających na celu stabilizację sytuacji na polskim rynku zbóż w związku z masowym 

napływem do kraju zboża z Ukrainy (zał. nr 6). 

 

Radny Waldemar Wrona Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Spraw 

Rodziny w imieniu komisji zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący 

Informacji na temat realizacji przez kierowników podmiotów leczniczych zapisów ustawy 

z dnia 8 czerwca 2017 r. o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia zasadniczego 

niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych (tj. Dz.U. z 2022 r. poz. 

2139), począwszy od dnia 1 lipca 2022 r., w odniesieniu do grupy zawodowej pielęgniarek 

i położnych województwa świętokrzyskiego (wniosek nr 4/23 stanowi zał. nr 7). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał czy są inne wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

 
Dalszych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekty uchwał zostały złożone na piśmie, 

stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego. 
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Stosownie do § 72 ust 2a Statutu Województwa Świętokrzyskiego otworzył dyskusję nad 

zgłoszonymi projektami uchwał w kolejności ich zgłoszenia. 

 

Głos zabierali: radny Marek Strzała - Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Artur Konarski 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 
Ad 4.  

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: 

Magdaleny Zieleń  i Andrzeja Swajdy. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Magdaleny Zieleń oraz Andrzeja Swajdy. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem 

sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 24 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie 

województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Sejmiku. Każdy z wniosków – w kolejności zgłoszenia - będzie 

osobno poddawany pod głosowanie.   

 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania.  

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040 
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zostanie uwzględnione w punkcie 11 porządku obrad poprzez realizację poniższych 

podpunktów: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii  

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c)  dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

 

W dalszej części Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał od głosowania.  

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie województwa na 2023 rok. zostanie uwzględnione w punkcie 13 porządku obrad 

po zmianach poprzez realizację poniższych podpunktów: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c)  dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie kolejny wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej apel do Komisji 

Europejskiej w sprawie podjęcia działań mających na celu stabilizację sytuacji na polskim 

rynku zbóż w związku z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik większością głosów tj. 23 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej apel 

do Komisji Europejskiej w sprawie podjęcia działań mających na celu stabilizację sytuacji 

na polskim rynku zbóż w związku z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy zostanie 

uwzględnione w punkcie 14 porządku obrad po zmianach poprzez realizację poniższych 

podpunktów: 
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a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska Pana Artura Konarskiego, 

c)  dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie ostatni wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad o punkt dotyczący Informacji na temat realizacji przez kierowników podmiotów 

leczniczych zapisów ustawy z dnia 8 czerwca 2017 r. o sposobie ustalania najniższego 

wynagrodzenia zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach 

leczniczych (tj. Dz.U. z 2022 r. poz. 2139), począwszy od dnia 1 lipca 2022 r. w odniesieniu 

do grupy zawodowej pielęgniarek i położnych województwa świętokrzyskiego. Zapytał, kto 

z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że powyższy punkt zostanie uwzględniony 

po zmianach w pkt 17 porządku obrad. 

 

Pozostałe punkty porządku zmienią odpowiednio kolejność. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o aktualizację porządku obrad na tabletach.   

 

Ad 6. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wodzisław z przeznaczeniem na wsparcie finansowe rodziny poszkodowanej w wyniku 

zdarzenia losowego tj. pożaru (zał. nr 13). 

 

Radna Renata Janik Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję 

(Opinia Nr 144/23 stanowi zał. nr 14). 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 307/23 stanowi 

zał. nr 15). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 
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Głos w dyskusji zabierali: radny Arkadiusz Bąk, radny Artur Konarski, radny Marek 

Bogusławski – Wicemarszałek Województwa, radny Marek Strzała –Wiceprzewodniczący 

Sejmiku, Andrzej Bętkowski-Marszałek Województwa, radny Leszek Wawrzyła. 

 

W trakcie dyskusji radny Leszek Wawrzyła zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów, Przewodniczący Sejmiku zamknął dyskusję pomijając, 

za zgodą radnego Leszka Wawrzyły, jego wniosek. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Gminy Wodzisław z przeznaczeniem na wsparcie finansowe rodziny poszkodowanej 

w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/699/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 24 głosami „za” i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad 7.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla jednostek 

samorządu terytorialnego z terenu województwa świętokrzyskiego (zał. nr 18). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku przywitał przybyłego na obrady Sejmiku Senatora Krzysztofa 

Słonia. 

 

Radny Paweł Krakowiak, Zastępca Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury 

i Sportu poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję 

(Opinia Nr 117/23 stanowi zał. nr 19). 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 309/23 stanowi 

zał. nr 20). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

dla jednostek samorządu terytorialnego z terenu województwa świętokrzyskiego. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/700/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 23 głosami „za” i stanowi zał. nr 21 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad 8. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/636/22 z dnia 

28 listopada 2022 r. w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania własnego dotyczącego 

organizacji połączeń o charakterze użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej Kraków – 

Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów edycji 2022/2023 (zał. nr 23). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 133/23, stanowi zał. nr 24). 

 

Radny Maciej Gawin, Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 66/23 stanowi 

zał. nr 25). 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 308/23 stanowi 

zał. nr 26). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 



str. 10 
 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/636/22 

z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania własnego 

dotyczącego organizacji połączeń o charakterze użyteczności publicznej na linii 

komunikacyjnej Kraków – Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów edycji 2022/2023. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/701/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 21 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 27 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd 

Województwa Świętokrzyskiego porozumienia w sprawie przekazania Prezydentowi Miasta 

Starachowice zadań zarządcy odcinków drogi wojewódzkiej nr 744 w zakresie realizacji 

zadania dotyczącego poprawy infrastruktury rowerowej na terenie miasta Starachowice 

(zał. nr 29). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 134/23, stanowi zał. nr 30). 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 314/23 stanowi 

zał. nr 31). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 21 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

przez Zarząd Województwa Świętokrzyskiego porozumienia w sprawie przekazania 

Prezydentowi Miasta Starachowice zadań zarządcy odcinków drogi wojewódzkiej nr 744 w 

zakresie realizacji zadania dotyczącego poprawy infrastruktury rowerowej na terenie miasta 

Starachowice. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr LVII/702/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 21 głosami „za” i stanowi zał. nr 32 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 10, 11, 12 i 13 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 

2040 (zał. nr 34), 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 

2040 (zał. nr 4), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 35), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 5). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty uchwał, 

a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Komisji Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał. (Opinie Nr 

310/23, 311/23, 312/23 i 313/23 stanowią zał. nr 36, 37, 38 i 39). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do ww. pkt porządku obrad. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Andrzej Swajda, Tomasz Jamka - Członek Zarządu.     

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie pierwszy projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/703/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 23 głosami „za” , przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 40 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie drugi projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 
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Uchwała Nr LVII/704/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 23 głosami „za” , przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 42 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie pierwszy projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/705/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 17 głosami „za” , przy 7 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 44 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie drugi projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/706/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 19 głosami „za” , przy 5 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 46 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad 14. 

Radnym przedstawiono projekt uchwały przyjmującej apel do Komisji Europejskiej w sprawie 

podjęcia działań mających na celu stabilizację sytuacji na polskim rynku zbóż w związku 

z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy (zał. nr 6). 

 

Radny Artur Konarski Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w imieniu komisji przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez 

Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Tadeusz Kowalczyk, radny Leszek Wawrzyła, 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały przyjmującej apel do Komisji Europejskiej 

w sprawie podjęcia działań mających na celu stabilizację sytuacji na polskim rynku zbóż 
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w związku z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/707/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 24 głosami „za” i stanowi zał. nr 48 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku R. Sz. w części dotyczącej 

właściwości Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 50). 

 

Radny Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił 

ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Mieczysław Gębski - Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny 

Arkadiusz Bąk, radny Tadeusz Kowalczyk, Przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś, radna 

Jolanta Tyjas, radny Paweł Krakowiak - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji, radny Marek Jońca – Członek Zarządu, radny Henryk Milcarz – 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Andrzej Swajda, radny Grzegorz Banaś.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 21 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku R. Sz. 

w części dotyczącej właściwości Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LVII/708/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 7 głosami „za”, przy 6 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 51 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Ad 16. 

Na prośbę radnego Marka Bogusławskiego – Wicemarszałka Województwa, 

Przewodniczące Sejmiku zgodnie z § 73 Statutu Województwa Świętokrzyskiego dokonał 

zmiany w kolejności realizacji punktów porządku obrad. Punkt dotyczący Informacji na temat 

realizacji przez kierowników podmiotów leczniczych zapisów ustawy z dnia 8 czerwca 2017 r. 

o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia zasadniczego niektórych pracowników 

zatrudnionych w podmiotach leczniczych (tj. Dz.U. z 2022 r. poz. 2139), począwszy od dnia 1 

lipca 2022 r. w odniesieniu do grupy zawodowej pielęgniarek i położnych województwa 
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świętokrzyskiego (zał. nr 7),  zamieszczony w pkt 17 po zmianach, został przedstawiony w pkt 

16 porządku obrad. 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa szczegółowo omówił 

ww. informację. 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do omawianej informacji? 

 

Głos zabierali: radny Andrzej Swajda, radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek 

Województwa, radna Jolanta Tyjas, Ewa Mikołajczyk – Przewodnicząca  Świętokrzyskiej 

Izby Pielęgniarek i Położnych. 

 

Z braku dalszych uwag, Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższą 

informację. 

 

Ad 17. 

Radni otrzymali „Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez Województwo Świętokrzyskie za 2022 rok” (zał. nr 53). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przekazanego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

  

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższą Informację. 

 

Ad 18. 

Interpelacje i zapytania. 

 

Radna Jolanta Tyjas złożyła 2 interpelacje w sprawie Uzdrowiska Busko-Zdrój. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęły interpelacje radnych: 

- Arkadiusza Bąka w sprawie wycinki drzew podczas rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 754 

w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

- Leszka Wawrzyły w sprawie inwestycji budowy obwodnicy Jędrzejowa. 

  

Ad 19.  

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

w okresie między sesjami (zał.nr 54). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przekazanego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 



str. 15 
 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 

 

Ad 20.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 55). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przekazanego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 21. 

Sprawy różne. 

 

1. Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że stosownie do przepisów art. 27 c ustawy z dnia 

5 czerwca 1998 r. o samorządzie województwa - w dniu 30 kwietnia 2023 r. upływa termin 

złożenia Przewodniczącemu Sejmiku oświadczenia majątkowego według stanu na dzień 31 

grudnia 2022 r.   

Mając na uwadze fakt, że w roku bieżącym ww. termin przypada w niedzielę tj. dzień ustawowo 

wolny od pracy, oświadczenia majątkowe powinny być złożone w ostatnim dniu roboczym 

poprzedzającym tą datę. Niemniej, stosując wykładnię na korzyść osób zobowiązanych do 

złożenia oświadczenia, za ostatni dzień terminu należy uznać najbliższy dzień powszedni, tj. 2 

maja 2023r.  

Pismo przypominające zasady sporządzania oświadczeń radni otrzymali przed dzisiejszą sesją. 

Pracownicy Kancelarii Sejmiku rozdawali również druki oświadczeń. Edytowalny wzór 

oświadczenia majątkowego radnego województwa jest także dostępny w Informatorze systemu 

eSesja.    

 

2. Przewodniczący Sejmiku poinformował również, że Komisja Odznaki Honorowej 

Województwa Świętokrzyskiego zaproponowała rozważenie dokonania zmian w uchwale 

ustanawiającej Odznakę. Zmiany miałyby polegać m.in. na ustaleniu dwóch kategorii odznaki: 

dla osób fizycznych i podmiotów, a także wprowadzeniu odznaczeń pośmiertnych oraz 

nadzwyczajnych. Zmiany wymaga również sposób ewidencjonowania przyznanych odznak 

oraz wskazanie jednej osoby, która składa podpis pod dyplomem i na legitymacji.  Zwrócił się 

do radnych o zgłoszenie do 10 marca br.  innych ewentualnych uwag, które mogłyby być 

uwzględnione przy redakcji projektu nowelizacji uchwały. Dotychczasowa uchwała zostanie 

zamieszczona w Informatorze systemu eSesja, aby radni mogli się z nim zapoznać. Poprosił   

o przesłanie do Przewodniczącego Sejmiku lub na adres mailowy sekretariatu Kancelarii 

Sejmiku propozycji zmian w uchwale, które zostaną wstępnie omówione na posiedzeniu 

Komisji Odznaki Honorowej, zaplanowanym na 16 marca br.  
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3.  Przewodniczący Sejmiku przypomniał radnym, że ruszył nabór do XV edycji Nagrody 

Marszałka „ŚWIĘTOKRZYSKA VICTORIA”.  

Nadsyłanie wniosków we wszystkich kategoriach tj. OSOBOWOŚĆ, SAMORZĄD 

I PRZEDSIĘBIORCZOŚĆ potrwa do 31 marca br. Spośród nadesłanych zgłoszeń Kapituła 

przyzna po pięć nominacji w każdej kategorii, następnie wyłoni laureatów piętnastej edycji 

„Świętokrzyskiej Victorii”.  

Ponownie zwrócił się z prośbą do radnych o jak najszersze rozpowszechnienie informacji 

dotyczącej tegorocznego naboru.  

 

4. Termin kolejnej sesji zgodnie z harmonogramem to 27 marca 2023r. Poprzedzą ją posiedzenia 

Komisji w dniach 20-24 marca 2023r. Poprosił radnych o rezerwację ww. terminów w swoich 

kalendarzach. 

 

Głos w sprawach różnych, w sprawie podwyżek dla pielęgniarek zabierali także:  

- radny Marek Strzała – Wiceprzewodniczący Sejmiku,  

- radny Andrzej Swajda, 

- radny Józef Bryk.  

 

Ad 22. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie LVII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku 

 

 

         Andrzej Pruś 

 

 

 

     Sekretarze obrad: 

radna Magdalena Zieleń               radny Andrzej Swajda 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził: 

Robert Świstak 


